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POLGÁRMESTERI TÁJÉKOZTATÓ

Tisztelt szentmártonkátai Lakosok!
Elsősorban szeretettel, tisztelettel és baráti üdvözlettel 

szeretném köszönteni Önöket, újságunk idei, utolsó szá-
mában!

A szeretet ünnepének közeledtével, az ünnepi készülő-
dés egyértelműen elérkezett mindannyiunkhoz. Sajnos a 
koronavírus-járvány által kialakult helyzet nem kímél ben-
nünket az ünnepek közeledtével sem. A mai napon, amikor 
írásom fogalmazom, az Advent második vasárnapján, a ko-
szorún a remény gyertyáját gyújtottuk meg, így a szeretet 
mellett a remény töltse el szívünket ebben a nehéz helyzet-
ben is, hogy nemsokára minden a régi lesz!

Ebben az évben, minden hónapban beszámoltam az új-
ság hasábjain az önkormányzat tevékenységéről, így most 
nem kívánom újra megismételni azokat. Azonban az el-
múlt egy hónap, a veszélyhelyzet idején is mozgalmasan 
telt. Sajnos a hagyományos Szent Márton emlékfutást nem 
tudtuk megrendezni, a rendezvények betiltása okán, azon-
ban a képviselők ötlete mentén sikeresen zárult a Márton 
napi libakeresés, mely során sok kis detektív kereste meg az 
útmutató szerinti helyeken elrejtett libákat, amelyekért meg 
is kapták méltó jutalmukat.

A közmunka programban tovább folytatódik a munka. 
A Battha Sámuel utcában elkezdődött a járdaépítés, mely 
az Arany János Általános Iskola tanulóinak és az utca la-
kóinak közlekedését is megkönnyíti. Örömmel számolha-
tok be arról, hogy lakossági igények alapján, az idei évben 
is lámpatestek elhelyezésével tudtuk külterületi lakosaink 
számára élhetőbbé tenni környezetüket.

Településünkön, a téli időszak előtt, háromszáz négyzet-
méter útfelület javítása történt meg, mely a közúti közleke-
dést és közútjaink állagának megóvását szolgálja. Az előre 
nem látható komolyabb hibák és a teljes körű javítás érde-
kében további hetven négyzetméter kátyúzás történik meg 
még az idei évben.

Már jó előre felkészültünk közútjaink, valamint intéz-
ményeink előtti közterületek hóeltakarítására és síkosság-
mentesítésére. A téli gépi munkálatokat az idei évben, az 
újtelepi- és külterületi részen, helyi vállalkozó, míg a tele-
pülés többi területén az önkormányzat saját munkagépek-
kel végzi.

Önkormányzatunk szociális tűzifára nyújtott be pályá-
zatot, amely támogatásban részesült, így településünk la-
kosságát a decemberi és januári hónapban is újabb tűzifa 
támogatással tudjuk ellátni a hideg időszakra. Települési 
támogatások keretében november hónaptól, szociális tűzifa 
támogatásként közel 800.000.- Ft támogatás, az elmúlt hó-
napokban rendkívüli támogatásként közel 500.000.- Ft szo-
ciális alapú támogatással segítettük a rászoruló lakosságot.

Az idei évben is természetbeni támogatásban részesülnek 
településünk idős korú lakosai az ünnepekre való tekintet-
tel. Idén is 590 db csomag készült el, mely hideg élelmiszert, 
valamint kézfertőtlenítőt és szájmaszkokat is tartalmaz. A 
csomagok gyors és teljes körű összekészítését ezúton is kö-

szönjük a Skoda és Társa Kft.-nek és dolgozóinak.
Az idei évben Szécsényi Erzsébet, Szentmártonkáta posz-

tumusz díszpolgára születésének 100. évfordulója alkalmá-
ból emlékeztünk meg tiszteletreméltó polgárunk közéleti 
és magánéleti tevékenységéről. Helyi lakosok kérelmére és 
szervezésében, az önkormányzat Képviselő-testületének 
támogatása mellett, 2020. november 20. napján ünnepélyes 
keretek közt adtuk át a Szécsényi Erzsébet utca névtábláját. 
Az utca a Rákóczi úti háziorvosi rendelő és a játszótér kö-
zött helyezkedik el. Tisztelettel köszönjük a helyi lakosok-
nak, hogy megkereséssel éltek önkormányzatunk felé, és 
szervezésükkel méltóan emlékeztek meg díszpolgárunkról!

Az év végéhez közeledve a Képviselő-testület munkájá-
nak összegzéseként szeretnék beszámolni a Testület mű-
ködéséről is. A választások utáni szervezeti döntéseket, a 
közös önkormányzati hivatal létrehozását követően, az idei 
év elején, a költségvetés tervezése és elfogadása volt az el-
sődleges feladat. A Pénzügyi, Településfejlesztési és Közbiz-
tonsági Bizottság munkája nyomán, többszöri informális 
egyeztetést követően, a képviselők javaslatainak meghall-
gatása mellett, a Képviselő-testület megalkotta és elfogadta 
a település 2020. évi költségvetését. Ekkor úgy tűnt, hogy a 
Testület jó együttműködésben tudja folytatni tevékenységét 
és együtt fog dolgozni a település fejlődése érdekében.

Ezt az időszakot sajnos egy koronavírus-járvány bon-
totta meg, amikor minden erőnket, energiánkat, humán 
és anyagi erőforrásunkat arra fordítottuk, hogy a település 
lakosainak védelmét, a nehéz anyagi helyzetbe került la-
kosok segítését tudjuk biztosítani. Ebben az időszakban a 
polgármester feladata a szükséges döntések meghozatala és 
erről a képviselők tájékoztatása. Azonban úgy véltem, hogy 
az együttműködés nem törhet meg, így egy online felüle-
tet hoztam létre, ahol a szükséges döntéseket egyeztettem a 
képviselőkkel és szavaztunk is informális módon. Ez plusz 
munkát jelentett számomra, ennek ellenére így láttam he-
lyesnek. Sajnos azonban két képviselő asszonynak ez nem 
volt elegendő, és kilenc, illetve tíz kérdésből és több alkér-
désből álló levelet írtak számomra. Ezek között olyanok is 
szerepeltek, mint a szúnyogos dűlő pályázata, óvodai és ját-
szótéri játékok felülvizsgálata, Nefelejcs utcai csatornafedél, 
befolyt adókkal kapcsolatos változások, gépjárműadó-elvo-
nás utalása, a bezárt intézmények munkavégzése, a kom-
munikációra alkalmazott személy szerződéses viszonyai, 
alpolgármester feladatvégzése a veszélyhelyzet időszaka 
alatt, Helyi Építési Szabályzat kapcsán tett intézkedések, 
régi buszmegállók felhasználása stb. Továbbá ezekkel kap-
csolatos részletes kérdések alpontonként, melyekre a rend-
kívüli helyzet ellenére is, törvényi határidőn belül, válasz-
szal szolgáltam számukra. Kérdezem én, ez mind „fontos 
és halaszthatatlan” kérdés a veszélyhelyzet idején, ami a 
település lakosságát szolgálja? Vagy az éppen nem műkö-
dő Testület munkájához elengedhetetlen? Ezzel egyetem-
ben Kele Teréz képviselőtársam heti szintű egyeztetést és 
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beszámolást kért tőlem internetes formában. Erre egy al-
kalommal sor került, valamint a Helyi Építési Szabályzat 
kapcsán történt online egyeztetés. A veszélyhelyzet idején 
nem, csak normál jogrendben kötelessége a polgármester-
nek a testület felé történő havi egyszeri beszámolás, így ir-
reális kérésnek minősült a heti rendszerességű beszámolás 
a temérdek munka mellett. Sajnos ezek az adatkérések az-
óta sem változtak, rendszeresen nagyobb mennyiségű adat 
bekérését kezdeményezi a két képviselő asszony. Egyik leg-
utóbbi kérésükre, a pénzügyi vezető jelezte írásban, hogy a 
költségvetés-módosítás és a testületi anyagok előkészítése, 
az elszámolások teljesítése miatt a 2020. évi vezetékes és 
mobil számlákat nem tudják a kért határidőre megküldeni.

Úgy véltem, hogy a tavaszi rendkívüli időszakban muta-
tott együttműködési szándékom elegendőnek mutatkozott, 
és bíztam az év eleji közös működés folytatásában, azonban 
az öt képviselő ezt máshogy gondolta. A veszélyhelyzet utá-
ni első intézkedésükként újra alakították a bizottságokat, 
minden bizottság feladatait megváltoztatva, hogy az álta-
lam támogatott külsős tagokat le tudják cserélni. Erre fő 
indokuk az volt, hogy ők így látják jónak. Ezt követően a 
testületi ülés időpontját tették vissza 9 óráról 17 órára, arra 
hivatkozva, hogy a lakosság ezt jelezte feléjük. Itt kívánom 
megjegyezni, hogy a délelőtti időpontot 8 képviselő támo-
gatta, a délutánit viszont már csak 5 fő. Az azóta megtartott 
üléseken jellemzően egy fő lakos vesz részt. 

Ezt követően a tiszteletdíjak kérdését rendezte újra a Kép-
viselő-testület, amely szerint megfelezte a tiszteletdíjakat a 
koronavírus miatti elvonások finanszírozása érdekében. 
Sajnos a nehéz anyagi helyzetre való tekintettel ez indo-
koltnak mutatkozott, így magam is támogattam a döntést. 
Elveim szerint a korábbi tiszteletdíj csökkentésnél – tekin-
tettel arra, hogy nem az én fizetésemről döntöttünk – nem 
kívántam első körben állást foglalni, azt mondtam, hogy a 
képviselők által többségében támogatott döntést szavazom 
meg én is. Sajnos akkor patthelyzet alakult ki, így mégis ne-
kem kellett javaslatot tennem, amit a képviselők egy része 
nem tudott támogatni. Ezt követően Kele Teréz észrevételé-
re ötezer forinttal csökkentve kellett meghatároznom a bi-
zottsági elnökök díját, melyet már elfogadhatónak találtak. 

Bíztam, hogy az új bizottságok felállását követően vál-
tozik a helyzet, de az együttműködés továbbra sem hozott 
sikereket a képviselő-testületnek. Folyamatos támadások 
érnek, valótlan tények állításával, vagy a tények nem teljes 
körű ismertetésével. 

Ilyennek minősül a település közútjainak javításával 
kapcsolat döntés is. A műszaki ügyintéző több vállalkozást 
keresett meg árajánlatkéréssel, azonban csak egy érkezett 
be, amely elfogadását a Pénzügyi, Oktatási, Kulturális és 
Közbiztonsági Bizottság (POKKB) nem javasolta, ezt több-
szörösen hangoztatják is. Azt azonban nem említik, hogy 
magam javasoltam, hogy a testületi ülésig kérjünk be még 
ajánlatokat és a bizottsági és testületi tagok tegyenek javas-
latot kit keressünk meg. Elek Viktória képviselő által java-
solt cégek közül egy elérhetetlen volt, egy kényszertörlés alá 
került, és egy adott be ajánlatot, mely az általunk elsőnek 
javasolt árhoz képest több mint két és félszer drágább aján-

latot adott. A Krajnyák József által javasolt cég mindössze 
nyolc százalékkal olcsóbb árat határozott meg. Végül az 
interneten találtunk egy céget, mely valóban jóval olcsóbb 
ajánlatot adott, és azt fogadtuk el, viszont ezt is a műszaki 
ügyintéző kereste meg, úgy, mint az eredeti előterjesztés-
ben ismertetett céget. Természetesen számunkra is a leg-
jobb ajánlat megkeresése a fő cél, azonban ezek a tények is 
hozzá tartoznak a valósághoz. 

Hasonlóképp említendő a bölcsőde épületének kivitele-
zése kapcsán említett közbeszerzési eljárás. Polgármester-
ként szerettem volna, ha minél előbb elindul a közbeszerzési 
eljárás, hogy minél előbb el tudjuk kezdeni az építkezést is. 
Nem mindegy, hogy mikor vehetik birtokba a kisgyerme-
kes családok a bölcsődét, hogy már a jövő év végére, vagy 
csak két év múlva lesz kész. A körülmények adottak voltak. 
A képviselő-testület mégsem szavazta meg a közbeszerzés 
elindítását. A Testület kiválasztotta a független akkreditált 
közbeszerzési szakértőt, akinek elküldtük a közbeszerzési 
szabályzatunkat felülvizsgálatra, és aki meg is tette szak-
mai javaslatait. Ezt tíz nappal az ülés előtt megküldtem 
képviselőtársaimnak, azonban arra az ülésig nem érkezett 
észrevétel, módosítási javaslat, csak az ülésen jelezték, hogy 
nem elfogadható és majd POKKB szerkeszt új közbeszerzé-
si szabályzatot, saját tetszésük szerint. Ugyanígy hangoztat-
ják, hogy az általam javasolt megkeresendő cégek többsége 
nem alkalmas a feladat elvégzésére. Tekintettel arra, hogy a 
távoli ismerősi körömben sincs olyan vállalkozó, aki ekkora 
generálkivitelezést elvállalna, így a projektmenedzsmentet 
kértem meg, hogy segítsen öt cég megjelölésével. A mega-
dott cégek mindegyike működő vállalkozás, több száz vagy 
akár egy milliárd forintos nettó árbevétellel, valamint a 
projektmenedzsment által ismert cégekről beszélünk. Az, 
hogy kevés alkalmazottal működik egy cég nem jelentheti 
az alkalmatlanságukat, hiszen alvállalkozó bevonása nem 
kizárt a kivitelezés során. Ezeket a cégeket a közbeszerző 
is megvizsgálta és alkalmasnak találta őket ajánlattételre.

Mindezek mellett a közbeszerzési szabályzatunk szerint a 
Képviselő-testület jogosult dönteni a közbeszerzés során fel-
kérhető gazdasági társaságokról. Magam azért tettem javas-
latot, mert az érvényes közbeszerzéshez 5 érvényes áraján-
lat szükséges, így érdemes megkeresést kiküldeni, hogy ne 
járjunk úgy, mint sok más település korábban, hogy a nyílt 
eljárás során nem érkezett be elegendő ajánlat. Ezt az elő-
terjesztést egy héttel az ülés előtt küldtem meg a Testület 
tagjainak, és az ülésen bármelyik másik öt cég megjelölésre 
kerülhetett volna, vagy akár több másik ezeken felül, de erre 
javaslat egy képviselőtől sem érkezett, mert elegendő volt az, 
hogy a polgármester (véleményük szerint) nem jól járt el. 
Mindeközben a támogató okiratot a támogató szerv is alá 
írta november végével és az megérkezett hozzánk, tehát akár 
a kivitelezést is megkezdhetnénk, – hiszen az időjárás engedi 
– ha a feltételes közbeszerzési eljárást lefolytathattuk volna, 
de sajnos ez várat magára és valószínűleg jövő év elejéig nem 
is történik meg, hiszen még a szabályzat sem készült el. Azt 
hiszem, hogy a Testület működését a fenti esetek jól vázolják 
és a színfalak mögötti gyűlölködés továbbra sem hagyott alá. 
Azonban, ahogyan korábban is írtam, a remény mindig él, 



4  Önkormányzati, Közéleti  és Kulturális Hírlap 2020. december

ALPOLGÁRMESTERI, KÉPVISELŐI BESZÁMOLÓ

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

Tisztelt Lakosok!
Mint ismeretes, törvényi kötelezettsége minden képvi-

selőnek, hogy éves munkájáról tájékoztatást adjon a Vá-
lasztópolgároknak a nyilvánosság előtt. Ennek megfelelően 
ezúton számolok be alpolgármesteri, képviselői tevékenysé-
gemről a teljesség igénye nélkül.

Ez az év, mindannyian tudjuk, egészen más, mint a töb-
bi, hiszen a koronavírus-járvány rányomta bélyegét mun-
kánkra. Nem úgy és nem olyan mértékben valósultak meg 
terveink, mint ahogyan azt elképzeltük. Sorra maradtak el 
az önkormányzat rendezvényei, melyek nagy űrt hagytak a 
település életében. 

Nem tartotta azonban vissza a vírus az illegálisan sze-
metelőket. Ugyanis környezetünket nem kímélve, folya-
matosan nagy mennyiségű illegális hulladékot helyeztek 
el a külterületi részeken. Ezért tárgyaltam a DTKH-val az 
illegálisan lerakott szemét ingyenes elszállításának lehető-
ségéről. Szorgalmaztam az illegális hulladéklerakók felszá-
molására kiírt pályázaton való részvételt, melynek elkészí-
tésében közreműködtem. 

Képviseltem településünket a Honvédelmi Minisztérium 
által megrendezett „I. világháborús emlékművek felújításá-
ban részt vett települések” ünnepségén.

A Magyar Katonai Hagyományőrző Egyesület meghívá-
sára részt vettem és képviseltem községünket a Stefánia Pa-
lotában megrendezésre kerülő térségi konferencián, mely-
nek központi témája a Tavaszi Hadjárat rendezvénye.

Igyekeztem eleget tenni a különböző helyi meghívá-
soknak is, így voltam a Polgárőrség vezetőválasztó tagy-
gyűlésén, a Székely József Református Iskola évnyitóján, 
az Arany János Általános Iskola intézményi tanács ülésén, 
több civil szervezet rendezvényén. Az évnyitó napján meg-
látogattam az EGYMI intézményét is. Mindhárom oktatási 
intézménybe a pedagógus- és tanulói létszámnak megfelelő 

„Szentmártonkáta települési értékei” című kiadványt aján-
dékoztam. A kiadvány- a szerkesztésemben – pályázat út-
ján valósult meg.

Szerveztem a Hősök ligete I. világháborús emlékmű 
felújítását, melyre még 2018-ban pályáztunk. Közremű-
ködtem a folyamatban lévő pályázatok hiánypótlásának 
összeállításában, valamint a honlap megreformálásának 
munkálataiban. Részt vettem az Aranyág Alapítvánnyal 
történt megbeszélésen, melynek tárgya a tanyagondnoki 
feladatok ellátása volt.

A koronavírus-járvány miatti szigorítások idején segí-
tettem a lakosság körében felmerülő problémák megoldá-
sában. Részt vettem a koronavírus miatt az önkormányzat 
által adományozott maszkok széthordásában.  Pályázatot 
készítettem el a Jobbulást Alapítvány által meghirdetett 
felhívásra, ahol védőfelszereléseket, maszkot, védőköpenyt, 
kézfertőtlenítőt, gumikesztyűt kértünk és kaptunk. Támo-
gatásként kifizettem két rászoruló iskolás tanuló étkezé-
si költségét, mely a tavaszi szünet idejére vonatkozott. Az 
óvoda részére pedig, szintén támogatásként, vásároltam 
egy rozsdamentes tálalókocsit. Támogattam a külterületi 
lakosok azon jogos kérelmét, mellyel megvalósult a dűlő 
utak közvilágításának bővítése.

Polgármester úrral kezdeményeztük a Trianoni emlék-
mű elkészítését, felállítását. Elkészíttetéséhez sikeres ado-
mánygyűjtést szerveztünk. Településünk nevében ezúton is 
köszönöm az adományozók önzetlen támogatását. 

Alpolgármesterként támogattam és segítettem Polgár-
mester úr munkáját, valamint helyettesítettem távolléte 
idején. 

Végezetül, karácsony közeledtével kívánok mindenkinek 
szeretetteljes, áldott karácsonyi ünnepeket, és békességben, 
sikerekben, egészségben bővelkedő boldog új évet!

Kele Sándorné 
alpolgármester

így én is reménykedem abban, hogy ez idővel javulni fog és a 
hatalomátvétel szele lecsendesedik.

Az elmúlt időszakban az egyik legnagyobb változáson 
településünk holnapja esett át, mely nagyban köszönhető 
Kele Teréz és Elek Viktória közbenjárásának, valamint Kele 
Sándorné és Monostory Zoltánné segítő, szakmai hozzá-
értésének. Bízom benne, hogy ez a tendencia a jövőben is 
folytatódni fog!

Jóleső érzés látni településünkön az ünnepi készülődést! 
A karácsonyi hangulat egyre több helyen jelenik meg, fény-
be borultak az ablakok. Településünk főútján, a 31-es men-
tén, valamint az önkormányzat melletti parkban is kigyúlt 
a karácsonyi díszvilágítás. December 6-án mikulások lep-
ték el településünket, és jótékonykodó „hóemberek” várják 
az adakozókat és a rászorulókat egyaránt. Példaértékű ez a 
szeretet-megnyilvánulás egymás iránt, amely most közsé-
günkben történik!

Tisztelettel köszönöm mind a magam, mind pedig 
Szentmártonkáta Nagyközség Önkormányzata nevében a 
Szentmártonkátai Lovas Baráti Kör tagjainak és minden 
résztvevőnek, hogy a rendkívüli helyzethez igazodva, ek-
kora összefogással, ilyen színvonalasan lepték meg a ki-
csiket és nagyokat. Mikulás lovasfelvonulásukkal, és apró 
ajándékaikkal az idei évben is mérhetetlen örömet okoztak! 
Továbbá köszönjük mindenkinek, aki ötleteivel, cselekede-
teivel a remény gyertyáját gyújtotta meg településünk jelké-
pes koszorúján!

Az adventi készülődés jegyében, a szeretet ünnepének 
közeledtével, ezúton kívánok minden szentmártonkátai 

lakosnak áldott, békés, szeretetteljes karácsonyi 
ünnepeket, és sikerekben gazdag boldog új évet!

Tisztelettel: dr. Boér Imre Hunor
polgármester
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Tisztelt Szentmártonkátaiak!
Az év végéhez közeledve ismét eljött az idő a képviselői 

munkámmal kapcsolatos számvetéshez.
Az előző évekhez hasonlóan az idei évben is rendre részt 

vettem a bizottsági és testületi üléseken. A hozzám eljutta-
tott észrevételeket tolmácsoltam a testület felé.

Igyekeztem a szentmártonkátai lakosok érdekeit képvi-
selni, ezáltal településünk hasznára lenni.

2020. évben a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnö-
keként folytattam képviselői munkám.

Az idei évben átalakítottuk (elkészítettük) a Szociális és 
Egészségügyi rendeletünket, amelynek elkészítésénél el-
sődleges szempontként tekintettünk a támogatások igazsá-
gos elosztására, továbbá az infláció követésére.

Az idei évet meghatározta a járvány elleni védekezés, 
amellyel plusz feladatokat kaptunk, mint képviselők.

Ezúton is megköszönöm az építő jellegű lakossági segítsé-
get, melyet minden esetben közös céljaink elérésére fordítok.
Áldott karácsonyi ünnepeket és boldog új évet kívánok!

Gácsi Zsolt képviselő

Tisztelt Lakosok!
Éves beszámolómat az alábbiakban teszem meg.
Az évet, mint Pénzügyi- Településfejlesztési és Közbiz-

tonsági bizottság elnökeként kezdtem meg, mely feladatot 
2020. július 27-ig töltöttem be. Ugyanis a július 27-i testületi 
ülésen, a képviselő-testület öt tagja, indok nélkül leváltott. 
Jelenleg pozíció nélküli képviselő vagyok. Ennek ellené-
re, nem hagyom cserben választópolgáraimat, továbbra is 
állok a lakosság szolgálatára, és minden igyekezetemmel 
azon leszek, hogy községünk fejlődését előmozdítsam.

A bizottság ez idő alatt 40 db határozatot hozott. Meg-
jegyzem azonban, hogy a koronavírus-járvány miatt már-
ciustól júniusig nem voltak testületi ülések, így a bizottság 
sem ülésezett. A döntéseket a törvénynek megfelelően a 
polgármester hozta meg. Részt vettem a koronavírus miatt 
az önkormányzat által adományozott fertőtlenítő csoma-
gok, maszkok széthordásában. Adományokkal segítettem 
az idős rászorulókat.

 Bizottsági elnökként javasoltam a településen a kará-
csonyi díszkivilágítás bővítését, de sajnos, nem valósult 
meg. Bejártam a külterületi földutakat, felmérve az utak 
állapotát, hogy hol, milyen munkát kell végezni, hogy az 
utak járhatóak legyenek. (gléderezés, gallyazás, stb.) Részt 
vettem a Nagykáta és Szentmártonkáta között épült, úgy-
nevezett MOL-os útfejlesztésnél felmerülő problémák 
megoldása miatti megbeszélésen. Többször kint jártam az 
illegális szemét lerakóknál, javaslataimmal segítettem azok 
megszüntetését, kamera elhelyezését. Anyagilag is, és ado-
mánygyűjtő munkával is támogattam a Trianoni emlékmű 
elkészülését.

Képviselőként jelen voltam, a kátyúzások előkészítése 
miatt, az utcák állapotának felmérésénél, és támogattam 
azt.
Végezetül kívánok valamennyi lakosnak áldott karácso-

nyi ünnepeket és nagyon boldog új évet.
Bartucz Zoltán  

képviselő

Tisztelt szentmártonkátai Lakosok!
Az elmúlt év mindannyiunk számára kihívásokat tarto-

gatott, hiszen olyan időket élünk, amely nagyban eltér az 
eddig megszokottaktól. 

Ebben az évben a hagyományos képviselő-testületi mun-
ka az év első felében március közepéig, majd június végétől 
október közepéig tartott, tehát szűk 7 hónapra korlátozó-
dott. A veszélyhelyzet ideje alatt a képviselő-testületi mun-
ka hivatalosan szünetel, a halaszthatatlan ügyekben a Pol-
gármester dönt. E mellett a tény mellett, az is tény, hogy a 
képviselők jogai és kötelezettségei nem szünetelnek, így az 
együttműködés jogi lehetősége biztosított.

Visszaugorva egy évet az időben a jelentősebb események 
közé tartozik az, hogy 2019. utolsó hónapjában kezdemé-
nyeztem a képviselők tiszteletdíjának csökkentését, amely 
településünk gazdasági helyzetének figyelembe vételével, 
a munkával, felelősséggel arányos összeg megállapítására 
irányult. Sajnos ez a kezdeményezés a képviselők akkori 
többségében nagyon nagy ellenállást váltott ki. Többszö-
ri egyeztetés, nagy viták után végül módosításra került a 
rendelet. Az év első felében a Pénzügyi, Településfejlesztési 
és Közbiztonsági bizottságban, szervezett, tematikus mun-
kavégzés a pénzügyi területet érintően tudomásom szerint 
nem történt.

A tavaszi veszélyhelyzet ideje alatt is próbáltam tájéko-
zódni, többször kezdeményeztem, a Polgármesternél, hogy 
személyes jelenlétet nem igénylő módon egyeztethessünk 
képviselő-testületi körben, sajnos ezekre a kezdeményezé-
sekre nem kaptam választ. Az adat, információ igénylések-
re adott válaszok sok esetben hiányosak voltak, és mire a 
válasz megérkezett, már aktualitását veszítette. 

Az első félévi veszélyhelyzetet követően több képvi-
selőtársammal együttműködve kidolgoztuk a szervezeti 
működési szabályzat módosításával a bizottsági struktúra 
megváltoztatását, amelyet a képviselő-testület elfogadott. 
Az új bizottsági szerkezetben a képviselők elrendeződése 
is megváltozott, új külsős bizottsági tagok megválasztásá-
val megújultak a bizottságok. A változás következtében a 
Pénzügyi, Oktatási, Kulturális és Közbiztonsági Bizottság 
elnökeként folytathattam, folytatom a képviselői munkát. 
Településünk gazdasági, pénzügyi helyzetének megismeré-
sére nagy hangsúlyt fektetek, hiszen az adatok, tények isme-
retében tartom lehetségesnek a döntéshozatalt. A bizottsági 
munka a döntéselőkészítés fontos helyszíne, így arra törek-
szem, hogy a képviselő-testületi ülésekre minden szükséges 
adatot, információt beszerezzek, felkészüljek a jogszabályi, 
szabályozási körülményekből a bizottság többi tagjának be-
vonásával és a közös munka koordinálásával.
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A település gazdasági helyzetének ismeretében és a ve-
szélyhelyzet kedvezőtlen hatására a képviselőtársaimmal 
tett módosító javaslat szerint a képviselők tiszteletdíját to-
vább csökkentette és az alpolgármesteri tiszteletdíjat meg-
felezte a testület. Az SZMSZ módosításának újabb kezde-
ményezésével a minden hónap utolsó szerdai napjának 9:00 
órás időpontjáról a képviselő-testületi ülések az előző évek 
gyakorlata szerint visszakerültek minden hónap utolsó csü-
törtöki napjának 17:00 órás időpontjára. A cél az ülés dél-
utánra visszahelyezésével az volt, hogy a lakosság részvétele 
biztosított legyen. A magam részéről bízom abban, hogy a 
lakosság az őt érdeklő, érintő témákban ellátogat a jövőben 
az ülésekre, ahol a napirendhez kapcsolódóan hozzászól-
hat, kérdezhet és javaslatot tehet. A képviselői, bizottsági 
munkám során főként a gazdasági adatok alapján teszek ja-
vaslatot a napirendi pontokban foglalt témákban és vannak 
olyan témák, amelyek gazdasági kockázata vagy a gazdasá-
gosság javítása miatt kezdeményeztem egyeztetést a min-
dennapi működésre vonatkozóan. Mindehhez adatokra 
van szükség, amelyet kizárólag az önkormányzat pénzügyi 
területe tud biztosítani. Az adatok, információk rendelke-
zésre bocsátása nem megy gördülékenyen, van olyan téma, 
amelyre a 30 napos törvényes határidő sem elegendő. Saj-
nos több nyilvános fórumon elhangzott a Polgármestertől, 
hogy az állandó adatkéréssel akadályozom, akadályozzuk a 
hivatal munkáját. A magam részéről egyetlen egyszer sem 
tapasztaltam az ott dolgozóktól, hogy felháborodtak vol-
na azon, ha adatot kértem tőlük valószínűleg azért, mert 
tudják, ez hozzátartozik az ő munkájukhoz és én is a mun-
kámat végzem. Azt is megértem, ha az adatok, informáci-
ók, más feladatok miatt nem azonnal állnak elő, azonban 
véleményem szerint az elvárható, hogy visszajelzést kapjak 
újabb kérés nélkül, arról mikorra várhatom azokat, mert 
így én látom akadályoztatva  a képviselői munkámat. 

A gazdaságossági szempontok érvényesítésével a közös 
önkormányzati hivatal együttműködési megállapodásának 
megkötésében Elek Viktória képviselőtársammal aktívan 
közreműködtünk.  Most az 1 év elteltével a megállapodás 
felülvizsgálatához várom az adatokat, annak érdekében, 
hogy javaslatokkal településeink érdekeit szolgáljam. A te-
lefon használatokkal kapcsolatos szabályozási, gazdasági 
és adózási kérdésekben augusztus óta folyik az egyeztetés, 
az aktuálisan feltett kérdésekre, kérésekre több mint egy 
hónapja várom a választ és adatokat. A bölcsőde pályázat 
közbeszerzési eljárásának és a beruházásának lebonyolítása 
településünk szempontjából jelentős esemény. A legutóbbi 
képviselő-testületi ülésre a közbeszerzési szabályzat módo-
sító előterjesztésével együtt nyújtotta be a polgármester a 
közbeszerzés megindítására vonatkozó eljárást a bizottsá-
gunk ülésére és a képviselő-testületi ülésre. Sajnos a polgár-
mester által javasolt közbeszerzési szabályzat módosítása 
nem volt elfogadható és a közbeszerzési eljárásban általa 
ajánlattételre javasolt vállalkozók egy része gazdasági ada-
tai alapján kifogásolhatók, alkalmasságuk megkérdőjelez-
hető, valamint egyik vállalkozó sem térségünk vállalkozói 
közül került ki. A bizottságunk így azokat elfogadásra nem 

javasolta a képviselő-testületnek. A testület eljárási hibák 
miatt nem is tudta ezt a napirendi pontot tárgyalni. Szeren-
csére a közbeszerzési eljárás megindításával nem vagyunk 
elkésve, hiszen jelen pillanatig az aláírt támogatói okiratot 
nem kaptuk meg, de az abban szereplő határidők alapján 
is időben vagyunk, így az előkészületek kellő alapossággal 
megtörténhetnek. Bizottságunk dolgozik a közbeszerzési 
szabályzaton és az alkalmas generálkivitelező vállalkozá-
sok felkutatása is meg tud valósulni ez idő alatt. 

Sajnos szabályozási területen is van tennivaló, több ren-
delet és szabályzat módosítására kapott a testület ígéretet 
előrejelzést a Polgármestertől és/vagy a Jegyzőtől, azonban 
ezek nagy többsége ígéret maradt.  

A másik nagy téma a kommunikáció, amelynek a vál-
toztatása érdekében a honlap aktuális tartalommal való 
feltöltésén dolgozom Elek Viktória és Krajnyák József kép-
viselőtársammal, valamint az újsággal kapcsolatban is ter-
vezünk újításokat, amelynek kivitelezéséhez remélem, hogy 
elnyerjük a támogatást, annak érdekében, hogy színesebb, 
információkban gazdagabb kommunikációt folytassunk a 
településünk lakói, Önök felé. 

Kulturális téren nagyon készültünk településünk kultu-
rális rendezvényeire az új külsős bizottsági tagokkal Csá-
szárné Bugyi Máriával és Bajdikné Kocsis Kingával, azon-
ban a veszélyhelyzet felülírta szinte minden törekvésünket. 
A Libakereső verseny nagy sikerrel zárult, így tervezünk 
ehhez hasonló kezdeményezéseket a jövőben is. 

A Pénzügyi, Oktatási, Kulturális és Közbiztonsági bi-
zottságban sikerült kialakítani egy nagyon jó munka-
közösséget, a többi bizottsággal is jó munkakapcsolatot 
építettünk ki, hiszen a bizottságok tevékenységei nagyon 
sokszor összekapcsolódnak.  A képviselő-testület működé-
se azonban hagy kívánni valót maga után, ami leginkább 
a képviselő-testület vezetésének és irányításának hiányából 
fakad, és abból, hogy a testületi működést a Polgármester 
nem ismeri el, holott magam és képviselőtársaim is telepü-
lés érdekében cselekszünk, próbálunk tenni.

Megválasztásomkor a település lakói felé jeleztem, hogy 
a képviselői munkámat nem a tiszteletdíjért végzem és ezt a 
mai napig fenntartom. Az eddig megkapott tiszteletdíjam-
ból a tavalyi karácsonyi készülődéshez járultam hozzá, év 
elején az Arany János Általános Iskola pedagógus boldog-
ságóra továbbképzését biztosítottam egy pedagógus szá-
mára, augusztusban az óvoda konyhájának és eszközeinek 
festését és felújítását finanszíroztam meg önkormányzati 
forrás hiányában, az őszi újtelepi hídfestési akciónkhoz a 
festéket megvásároltam.

Az elkövetkezendő időben bízom benne lehetőségem 
lesz arra, hogy településünk életében, az Önök számára 
hasznos döntésekre, változásokra tegyek legjobb tudásom 
és tapasztalatom szerint javaslatot, részt vehessek azok 
megvalósításában.

Szeretetteljes karácsonyt és boldog, egészségben gazdag 
új évet kívánok Mindannyiunknak!

Kele Teréz



2020. december   Önkormányzati, Közéleti  és Kulturális Hírlap 7

Kedves Szentmártonkátaiak!
Eljött az év vége és egyben annak az ideje is, hogy beszá-

moljak az elmúlt esztendőben végzett képviselői munkám-
ról. Mindenek előtt szeretném megjegyezni, hogy sajnos az 
előző ciklussal ellentétben jelenleg nagyközségünk híján 
van a beruházásokhoz elengedhetetlen forrásoknak. Fő-
ként karbantartási feladatokat tudtunk ellátni. Ugyanakkor 
mégis egy komolyabb beruházás küszöbén állunk a bölcső-
de építésre nyert pályázatnak köszönhetően. Bízom benne, 
hogy a tudásommal és tapasztalatommal, hatékonyan tá-
mogathatom majd a projektet. Továbbra is nyitott voltam 
a lakossági megkeresésekre, és amennyiben tudtam, segí-
tettem. Testületi munkám során az eddigi évekhez hason-
lóan, támogattam minden olyan javaslatot, ami az itt élők 
érdekeit szolgálta, függetlenül az előterjesztő személyétől. 
Ha szükséges volt, építő jellegű kritikával éltem és a kritiká-
imat megoldási javaslatokkal támogattam. Jelzéssel éltem a 
Közútkezelő felé a csatornázás kapcsán kialakult úthibákat 
illetően és eljártam a még most is folyamatban lévő fek-
vőrendőrök kihelyezésének érdekében is. Krajnyák József 
képviselőtársammal még ebben a hónapban elkészítünk 
egy mintadarabot, és reményeim szerint januárban dön-

tést tudunk hozni, hogy melyik megoldást tudja a testület 
támogatni. Támogattam a sportkör kezdeményezéseit, tö-
rekedtem a szoros együttműködésre. Sajnos a járványügyi 
helyzet sem kedvezett a maximális hatékonyságnak, bár azt 
gondolom, hogy a testület így is becsülettel végezte a mun-
káját. Képviselőként és családapaként is átérzem mindazt a 
plusz terhet, amit most a lakosoknak viselniük kell. Biztos 
vagyok benne, hogy ebben a létbizonytalansággal teli idő-
szakban rendkívül nehéz helytállni. Ezért sok erőt és kitar-
tást kívánok ahhoz, ami van és ahhoz is, ami még vár ránk. 
A nehézségeket csakis egymás mellett tudjuk leküzdeni, 
egymás ellen, nem fog menni. Boldog, békés karácsonyi 
ünnepeket és boldog új évet minden kedves szentmárton-
kátai lakosnak!
,,Nem időpont vagy időszak a karácsony, hanem lelkiállapot. 

Békességben, jóakaratúan és könyörületesen élni  
– ez a karácsony igazi szelleme.”

(Calvin Coolidge)
Tisztelettel,  Fejős László 

Önkormányzati képviselő,  
Településfejlesztési Környezetvédelmi  

és Sportügyi Bizottság elnöke.

Kedves Szentmártonkátaiak!
Mozgalmas éven van túl a képviselő-testület, amelyben 

a koronavírus miatti veszélyhelyzet immár másodszori 
elrendelése is nagy szerepet játszik. A veszélyhelyzet alatt 
ugyanis a testület nem ülésezhet, a halaszthatatlan ügyek-
ben a döntéseket a polgármester hozza. A korlátozások 
miatt továbbá szinte minden települési programot, rendez-
vényt le kellett mondanunk vagy nagyon szűk körben ke-
rülhettek csak megtartásra. Örülök azonban neki, hogy az 
olyan új, biztonsággal megtartható program, mint a Liba-
kereső verseny, nagy népszerűségnek örvendett a lakosság 
körében. Igyekszem, illetve igyekszünk civilként is minél 
több lehetőséget találni arra, hogy a korlátozó intézkedé-
sek betartása mellett érdekes, játékos programokat szervez-
zünk a lakosoknak (pl. adventi ablakok).

A testület működését tekintve nagyon sok pozitívumról 
beszámolni sajnos nem tudok. Jelentős változást az életünk-
be a bizottsági struktúra és összetétel – többek között az 
én kezdeményezésemre történő - megváltoztatása hozott, 
amelynek eredményeképp jelenleg a Pénzügyi, Oktatási, 
Kulturális és Közbiztonsági Bizottság tagjaként igyekszem 
minél többet tenni a községért. 

A bizottságok újraalakítása nagyon jó döntésnek bizo-
nyult, az újonnan megválasztott külsős bizottsági tagok ed-
digi munkája is ezt mutatja (a kulturális programok meg-
felelő kezekbe kerültek Császárné Bugyi Mária és Bajdikné 
Kocsis Kinga személyében, a településfejlesztéssel kapcso-
latban Faragó Zoltán járul hozzá tudásával a kérdésekhez 
– szaktudásának a bölcsődeépítés során különösen nagy 
jelentősége lesz majd, a szociális és egészségügyi kérdé-
sekbe pedig Dr. Hernádi János hozott be új szempontokat 
szakmája és tapasztalata révén). Sokat változtatott továbbá 
a korábbi gyakorlaton, hogy a Pénzügyi Bizottság új elnöke, 

Kele Teréz közreműködésemmel mindent megtesz azért, 
hogy a pénzügyi kérdések mélységeiben megvizsgálásra ke-
rüljenek, ne csak felületes információk alapján döntsünk. 
Ennek eredménye például, hogy a kátyúzási munkákra a 
polgármester által először előterjesztetthez képest végül 
25%-kal olcsóbb ajánlatot fogadtunk el, valamint az is, hogy 
a testület nem indította el a bölcsőde kivitelezésével kapcso-
latos közbeszerzési eljárást a polgármester előterjesztésére, 
az általa javasolt közbeszerzési szabályzat ugyanis a képvi-
selők többsége számára nem elfogadható, illetve annak az 5 
generálkivitelező cégnek, akiket a polgármester a feladatra 
javasolt, sajnos erősen megkérdőjelezhető az alkalmassága. 
Tekintettel arra, hogy a bölcsőde építéssel még egyáltalán 
nem vagyunk elkésve a támogatói okiratban foglaltak sze-
rint, hiába próbálja a polgármester ezt sugallni, a veszély-
helyzetet követően el tudjuk majd indítani megfelelő ge-
nerálkivitelezők kiválasztásával a bölcsőde kivitelezéséhez 
kapcsolódó eljárást.

Bár a bizottságokkal kapcsolatos változások vélemé-
nyem szerint meghozták a várt eredményt, a polgármes-
ter és a képviselők egy része közötti egyébként sem rózsás 
viszonyon tovább rontottak. Sajnálatos módon ezek az 
események újfent megvilágították számomra, hogy a pol-
gármester együttműködés alatt azt érti, hogy az ő javas-
latát lehetőleg kérdés nélkül szavazza meg a testület. Az 
együttműködés számomra és még néhány képviselőtársam 
számára mást jelent és nem csak a szavak szintjén jelenik 
meg. Bár igyekeznek képviselői tevékenységemet néhányan 
úgy feltüntetni, hogy azzal akadályozom a munkát, és ha-
sonlók, én csak azt teszem, amit Önöknek a választásokkor 
ígértem. Azon elvek és értékek mentén képviselem a telepü-
lést, amelyeket ismertettem Önökkel. Soha nem azt nézem, 
hogy ki teszi a javaslatot, csak azt, hogy az jó-e Szentmár-
tonkátának, és mindent, ami jó, azt támogatok.
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További jelentős konfliktushelyzetet okozó, szerintem 
mégis szükségszerű döntés volt a képviselői tiszteletdíjak 
csökkentése, amelyet az egy év alatt kétszer is megtettünk. 
Így egy sokkal arányosabb és a település pénzügyi helyze-
téhez jobban igazodó rendeletet hoztunk létre. A költség-
vetésben ily módon bent hagyott pénz pedig hozzájárult a 
nehezebb időszakok átvészeléséhez is. 

Ahogyan azt korábban ígértem Önöknek, a tiszteletdí-
jam teljes mértékben jótékonysági célokra fordítom. A vá-
lasztások óta 387.400 Ft tiszteletdíjat kaptam (a veszélyhely-
zet idején ugyanis a településünkön a képviselőknek nem 
jár tiszteletdíj), amelyből összesen 277.533 Ft-ot a követke-
zőkre költöttem:
• Aprajafalva Óvoda (öltözőszekrény támogatása, szőnyeg, 

gyurma, udvari festett játékokhoz betonfesték vásárlá-
sa): 89.570 Ft.

• Arany János Általános Iskola (boldogságóra képzés, on-
line konferencián való részvétel támogatása, udvari játék 
vásárlása – folyamatban, maszkokhoz alapanyag, udvari 
festett játékokhoz betonfesték vásárlása): 126.213 Ft.

• Civil ház pályázat benyújtásával összefüggésben felme-
rülő költségek (építész, statikus, ügyvédi költség): 61.750 
Ft.
Megmaradt tehát még 109.867 Ft, amely egy pályázaton 

elnyert 250.000 Ft-os támogatással együtt lehetővé teszi 
majd a jövő évben az Arany János Általános Iskola két ko-
sárpalánkjának lecserélését.

Bízom benne, hogy a lakosok többsége munkámmal elé-
gedett, és a jövőben is számíthatok támogatásukra!

Kellemes karácsonyi ünnepeket  
és boldog új évet kívánok Önöknek!

Elek Viktória

Tisztelt szentmártonkátai Lakosok!
Lassan véget ér az év, így a Pénzügyi, Oktatási, Kulturális 

és Közbiztonsági Bizottság tagjaként a hagyományoknak 
megfelelően beszámolok a 2020-as évben végzett munkák-
ról.

A koronavírus-járvány, valamint következményeként a 
bevezetett rendkívüli jogrend sajnálatos módon átírta az 
idei évre tervezett lépéseinket, nagyban korlátozta illető-
leg eltörölte azokat. A képviselő-testület először tavasszal, 
majd most, novembertől nem ülésezett, az azonnali intéz-
kedést igénylő döntések polgármesteri hatáskörbe kerültek. 
Ettől függetlenül a lakosok többször fordultak hozzám se-
gítségért többek között a települési támogatásokkal kapcso-
latban, melyekben segítésükre tudtam lenni.

A közlekedésbiztonság javítása érdekében sikeres 
KRESZ-TESZT vetélkedő került megrendezésre a nyári 
szünet ideje alatt, amelyen a gyerekek nagy számban vettek 
részt. A többfordulós vetélkedő során hetente, majd a soro-
zat lezárását követően a legügyesebb és a legszerencsésebb 
gyerekek jutalomban részesültek. A vetélkedő zárónapján 
minden résztvevő egy ingyenes fagylaltozáson vehetett 
részt.

Jelenleg még folyamatban lévő Adventi Ablakok játék 
szintén nagy népszerűségnek örvend mind az ablakot dí-
szítők, mind az ablakot keresők körében.

A Márton-napi futás mindannyiunk sajnálatára nem ke-
rülhetett megrendezésre, de a gyerekek legnagyobb örömé-
re a „Libakereső” ismeretterjesztő játék nagyon sok gyer-
mek bevonásával sikeresen zárult. Remélhetőleg tavasszal 
pótolni tudjuk az elmaradt rendezvényt, mivel a szervezés-
be már nagy energiát fektettünk, több újítással is készül-
tünk a lakosoknak. 

A rendőrséggel és a polgárőrséggel együttműködve fo-
lyamatosan figyelemmel kísértem Szentmártonkáta köz-
biztonságát. Szerencsére elmondhatom, hogy a térség 
egyik legbiztonságosabb települése vagyunk. Ennek az 

állapotnak fenntartására terveztük a közterületi kamerák 
korszerűsítését, illetve a kamerák számának növelését, de 
a költségvetés módosítása következtében forráshiány miatt 
ezekre nem kerülhetett sor.

Az illegális hulladék külterületeink nagy problémája. 
Több alkalommal azonban sikerült felderíteni a hulladékot 
kihelyező személy kilétét, mely esetekben rendőrségi felje-
lentésre került sor. 

Lakossági igény alapján felmérést készítettünk forga-
lomlassító műtárgyak (fekvőrendőr, valamint forgalomlas-
sító virágtartók) kihelyezésére. A lakosok kérésének meg-
felelően a képviselő-testület döntése alapján remélhetőleg 
mielőbb felszerelésre, elhelyezésre kerülhetnek.

Felmérés készült a szentmártonkátai helyijáratú autó-
busz közlekedés javítása érdekében. A felmérés eredménye-
ként módosítások történtek a menetrendben az utazókö-
zönség igényeihez alkalmazkodva.

Tekintettel a település pénzügyi helyzetére, a képviselők 
tiszteletdíját két alkalommal is csökkentettük. A saját dí-
jamat jótékony célra fordítottam: a KRESZ teszt vetélkedő 
költségeit teljes egészében, a Világító Adventi Ablakok játék 
költségeit pedig több képviselő és bizottsági tag társammal 
közösen vállaltam. 

Több közösségi munkában is részt vettem: a település 
forgalmas helyeit tettük rendbe, valamint  megkopott hida-
kat, oszlopokat festettünk. 

Célom továbbra is településünk élhetőbbé tétele, a prob-
lémák megoldása, így, ahogy ebben az évben, a következő-
ben is rendelkezésre állok a lakosoknak. Keressenek biza-
lommal 2021-ben is!

Kellemes karácsonyi ünnepeket,  
valamint boldog új évet kívánok Önöknek.

Kérem a jelenlegi vírushelyzetben mindenki vigyázzon 
magára és vigyázzunk, figyeljünk egymásra!

Tisztelettel:  Krajnyák József
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Tisztelt Lakosság, kedves Szentmártonkátaiak!
Eltelt egy év, s szokás szerint a képviselők pár szóban érté-

kelik az elmúlt esztendőt, beszámolnak a végzett munkájukról.
Nehéz, mondhatni viharos év volt az elmúlt időszak. 

Nehéz a lakosságnak, a világjárvány, a hozzákapcsolódó 
megelőző intézkedések és korlátozások nehéz helyzetbe 
hozták az ország lakosságát. Nehéz és viharos időszak volt 
ez a képviselő-testületnek is. Az újonnan alakult és még 
nem kellőképpen összecsiszolódott képviselő-testület még 
ebben a nehéz időszakban is igyekezett helytállni, és ígé-
retéhez hűen a lakosság érdekeit szem előtt tartva hozni 
meg döntéseit. Sok volt a konfliktushelyzet, a testület heves 
vitákat folytatott egy-egy kényes kérdésről. Sokak részéről 
elhangzott az a vád, hogy a testület nem áll ki teljes mellszé-
lességgel a polgármester mellett. 

Itt kívánom megjegyezni, hogy a testület egyetlenegy 
olyan előterjesztést nem utasított el, amely a lakosság érde-
keivel ellentétes lett volna. Parázs vitáink jobbára a testület 
szervezeti felépítéséről és a képviselőtagok tiszteletdíjáról 
szóltak. Szeretném hangsúlyozni, hogy a lakosságot, tele-
pülésünk fejlődését szolgáló döntéseknél kivétel nélkül tel-
jes volt az egyetértés. 

Az évet a Szociális Egészségügyi és Környezetvédelmi 
Bizottság tagjaként kezdtem meg. A bizottsági munkánk 
során nagyon hamar tapasztaltuk, hogy a szociális rende-
letünk idejétmúlt, változtatása mindenképp szükséges. A 
bizottság átdolgozta a rendeletet. Alapelvünk az volt, hogy 

a támogatások valóban a rászorulóknak jussanak a törvényi 
feltételek betartásával. 

Kérem a tisztelt Lakosságot, hogy a támogatásokat ne 
járandóságoknak tekintsék, hanem a rászorulók részére 
fennálló lehetőségnek, helyzetük orvoslására. Ez a keret 
véges lehetőségeket tartalmaz, előre meghatározott (nem 
általunk) anyagi lehetőségeket takar, bölcsen kell vele sá-
fárkodnunk. Elgondolkodtató, hogy a segítségért folyamo-
dók közül többeknek felajánlottunk munkalehetőséget a 
START mintaprogramban, de nemigen éltek vele.

Örömhír, hogy településünk nyert a szociális tűzifapá-
lyázaton. Így közreműködésemmel sikerült kedvező áron 
tűzifát vásárolni, amit az igénylő és arra jogosult családok 
között osztunk ki.

A nyáron átalakult bizottsági struktúrában a Szociális és 
Egészségügyi Bizottság mellett a Településfejlesztési, Kör-
nyezetvédelmi és Sportügyi Bizottságban kaptam feladatot. 
Ezen Bizottságban egyebek mellett fő feladatomnak települé-
sünk környezeti állapotának javítását tekintem. Az elkövet-
kező időkben szeretném felmérni az Önkormányzat tulaj-
donában lévő külterületi földterületek helyzetét, hogy azok 
használatáról, használatba adásáról a testület dönthessen.
Köszönöm támogatásukat, kellemes karácsonyi ünnepe-

ket és boldog új évet kívánok!
Kun László

képviselő

KÖZÉLETI HÍREK

ADVENTI VESZÉLYEK
Ezen a vasárnapon kezdetét veszi az adventi időszak, el-

kezdődik a karácsonyra való készülődés, meggyullad az ad-
venti koszorún az első gyertya, megérezni a fenyőkoszorú 
illatát, meghittebbé varázsolják a lakást fényfüzérekkel, mé-
csesekkel. Talán bele sem gondol, mindez mennyi veszélyt 
hordoz magával. Az adventi időszakban megkétszereződik 
a lakásban keletkező tűzesetek száma. Hogy mik a leggya-
koribb kiváltó okok, és mit tehet a lakástüzek csökkentése 
érdekében? Olvasson tovább, és megtudhatja, de előbb te-
kintse meg az Országos Tűzmegelőzési Bizottság által készí-
tett videót, melyben láthatja, milyen gyorsan meg tud sem-
misülni egy élet munkája a tűz által, ha a lentebb leírtakra 
nem fordít megfelelő figyelmet (konténeres adventi videó).

A legtöbb tüzet a gyertyák, és mécsesek okozzák. Külö-
nösen figyeljen arra, hogy a kiszáradt adventi koszorú na-
gyon könnyen lángra kap, így tehát a gyertya alá mindig 
tegyen nem éghető alátétet, a koszorút ne a terítőre, hanem 
egy tűzálló tálcára helyezze, és soha ne hagyja felügyelet 
nélkül az égő gyertyákat. 

Fontos, hogy csak megbízható helyről vásároljon fényfü-
zéreket. A rosszminőségű fényfüzér nemcsak az áramütés, 
hanem a tűz kialakulásának lehetőségét is magában hor-
dozza. Ha a korábbi években megvásároltat veszi elő, hasz-
nálat előtt mindig ellenőrizze sértetlenségét. Ha a vezeték, 
vagy a hosszabbító megtört, eldeformálódott, megolvadt, 
ne használja tovább. Éjszakára, vagy ha elmegy otthonról 

mindig húzza ki a fényfüzért a konnektorból. 
A karácsonyfára soha ne tegyen gyertyát, vagy csillag-

szórót, mert a fenyő könnyen meggyulladhat, különösen, 
ha kiszáradt. A karácsonyfát érdemes úgy elhelyezni, hogy 
legalább másfél méterre legyen a fűtőtesttől, kandallótól. 

A karácsonyra jellemző még, hogy ilyenkor az emberek 
többet sürögnek-forognak a konyhában. Készül az ünnepi 
menü, közben csomagolják az ajándékokat, nagytakarítanak, 
hogy a lakás a legszebb pompájában tündökölhessen a vendé-
gek előtt. Ebben a nagy kavalkádban elég egy kis figyelmet-
lenség, egy tűzhelyen felejtett olajjal teli serpenyő, és máris 
megtörténhet a baj. Fontos, ha a zsír, vagy olaj meggyullad, 
azt soha ne oltsa vízzel! Helyette például tegyen rá fedőt, 
és kapcsolja ki a tűzhelyet. Nézze meg videónkat, melyben 
szemléltetjük, hogyan kell helyesen eljárni ilyen esetben:

https://www.youtube.com/watch?v=h9NJnIRI1v8 
vagy

https://www.katasztrofavedelem.hu/application/uploads/
video/videotar/3.mp4 

Hogy időben észlelhesse a tűz keletkezését, érdemes 
beszerezni otthonába egy füstérzékelőt.

A füstérzékelővel a lakástűz hamarabb észlelhető!
https://www.youtube.com/watch?v=X4yTVfDjS0c 

vagy
https://katasztrofavedelem.hu/application/uploads/video/

videotar/4.mp4 
Békés, boldog, biztonságos  

karácsonyi ünnepeket kívánunk! 
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Tisztelt Olvasók!
A novemberi lapunkban közzétettünk egy meg-

hívót, amely a Szécsényi Erzsébet utca névadó ün-
nepségére és az azt követő fotó-és életmű kiállításra 
hívta az érdeklődőket. Ezt a rendezvényt november 
20- án 14 órára terveztük. Sajnos a koronavírus meg-
szorítások miatt az eseményt nem tarthattuk meg.

Azonban az újság hasábjain megjelent a meghívó 
és a hozzá mellékelt életrajz. Amikor a nyomdába el 
lett küldve az újság anyaga, még nem volt kihirdet-
ve a gyülekezési tilalom. Ezért történt, hogy hívtuk 

Önöket arra a rendezvényre, amit meg sem tartot-
tunk.

Mégis úgy gondoltuk, hogy Szécsényi Erzsébet, 
Erzsike néni születésének évfordulójára tervezett 
rendezvény sorozatunkat valamilyen / szűkített / 
formában meg kell tartanunk és majd találunk mó-
dot arra, hogy tudassuk a lakossággal.

Ezt a szempontot figyelemben tartva november 
10-én páran elmentünk Nagykátára a temetőbe, és 
megkoszorúztuk Erzsike néni sírját. Aznap volt szü-
letésének 100. évfordulója.

„Az utcanévtáblák [...]  
Beszélnek a múltról, halkan, meghitten,  

elmondják a jelent, és intelmet adnak a jövőre.”
Talán kevesen értesülhettek a településen arról, 

hogy 2020. november 20-án utcanévtábla került 
elhelyezésre az orvosi rendelő és a játszótér közötti 
közterületen. Sajnos, erre a célra szervezett ünnep-
ség - a koronavírus-járvány miatt - elmaradt. Ettől 
azonban mit sem veszített fényéből ez a nem min-
dennapi esemény. De miért fontos nekünk ez az ut-
cai névtábla?

Gallina Ferenc doktor szerint, „Az utcai névtábla 
egy-egy óriási emlékalbum, egy-egy hatalmas, élő le-
xikon, amely a legkülönbözőbb dolgokra emlékeztet, 
figyelmeztet és tanít bennünket. Beszélnek a múltról, 
halkan, meghitten, elmondják a jelent, és intelmet 
adnak a jövőre.”

És hogy esetünkben ez mennyire igaz, azt tele-
pülési példánkkal igazolhatjuk. Ugyanis olyan sze-
mélyről került elnevezésre a fent említett közterület, 
akinek élete, munkássága óriási emlékalbum, tele 
számtalan emlékképpel, mely a szentmártonkátai 
lakosokban, de legfőképpen azokban a diákokban él 
tovább, akiket tanított, nevelt. 

Neve élő lexikon, melyben nyomon követhetők 
a legkülönfélébb szakterületek: a betanított színda-
rabok, melyekkel nevelte a lakosokat, a könyvtári, 
kézműves- és egyéb foglalkozások, melyekkel a sza-
badidő hasznos eltöltésére mutatott rá. Kiemelkedő 
volt több évtizedes pedagógusi munkássága, melyet 
legfőképp a hivatástudat, nagyfokú szakmaiság, az 
örök emberi értékek közvetítése jellemzett. 

Ő Szécsényi Erzsébet, településünk posztumusz 
díszpolgára. Igen. Az Ő neve került az utcai név-
táblára.  Személyének említése a legkülönbözőbb 
dolgokra emlékeztet, figyelmeztet és tanít ma is 

bennünket. Életprogramját, mely azonos Fourier Sz. 
Péter gondolatával, számtalan generációnak adta át: 
„MINDENKINEK HASZNÁLNI, SENKINEK SEM 
ÁRTANI!” 

Az utcanévtáblán lévő név beszél a múltról hal-
kan, meghitten. Szinte halljuk nevelői hitvallását: 
„A pedagógus szeresse a gyerekeket, mint a sajátját, 
úgy kezelje! Építsen a bennük lévő jó tulajdonságok-
ra, s meglátja, mennyi igaz örömet ad a munkája 
nyomán nyíladozó értelem, a feléje sugárzó szeretet! 
Legyen példakép, igazi tanító!” 

Azt vallotta magáról, hogy „Még ennyi tapasztalat 
után is, még többet dolgoznék azon, hogy kimúljon 
az önző, egoista emberfajta, s a kezem alól kikerülők 
igazi értelmes, jól képzett emberek legyenek.”

Az utcai névtábla elmondja a jelent, és intelmet 
ad a jövőre.

Szécsényi Erzsébet, sok-sok ember Erzsike nénije 
munkásságával beírta nevét a település történetébe! 
A község érdemesnek tartotta, hogy neve utcatáblára 
kerüljön, és ezzel is életben tartsa emlékét, megaka-
dályozva azt, hogy a feledés szitáján kihulljon.

Tisztelettel, elismeréssel és hálával adózzunk em-
lékének!

Végezetül köszönettel tartozunk Lesti Bertalan-
nak, Lesti Bertalannénak és Kőszeghy Katalinnak, 
akik kezdeményezték, hogy Szécsényi Erzsébetről 
utca kerüljön elnevezésre. Ezen túlmenően oda-
adó gyűjtőmunkájukkal gazdag és értékes kiállítási 
anyagot gyűjtöttek össze, mely a járvány elmúltával 
kerül közzétételre.

Kele Sándorné Karai Julianna,
Szécsényi Erzsébet egykori tanítványa
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KULTURÁLIS HÍREK

APRAJAFALVA ÓVODA HÍREI

Mikulás járt az Aprajafalva Óvodában
Az óvoda mindkét épületében izgatott várakozás 

előzte meg a Mikulás érkezését. A gyermekek dallal 
és verssel készültek, amit aztán elő is adtak a vendé-
geknek. Az idén krampuszok is kísérték a hintón ér-
kező Mikulást, akinek mindenkihez volt egy-két jó 
szava, intelme az elkövetkező évre. Ha megfogadják 
kéréseit, megígérte, hogy jövőre is meglátogatja őket. 
A gyermekek örömét nemcsak a jelenlétével, hanem 
az ajándékok osztásával is fokozta.
Mindez nem valósulhatott volna meg, ha nem 
támogatja:
• Czerván György országgyűlési képviselő
• Szentmártonkátai Nagyközség Önkormányzata
• Pest Megyei Rendőr-főkapitányság vezetője Dr. 

Nagy László r. dandártábornok
• Nemzedék Biztonságáért Alapítvány Dr. Császár 

Józsefné ny. r. ezredes
• Lovas Baráti Kör
• Bartucz Zoltán
• Bodorné Vörös Katalin
• Császár István
• Császárné Bugyi Mária
• Hajnal László
• Kakukk Vegyesbolt

• Skoda Ferenc
• Tatár ABC
• Varga Tibor Zoltán
• Mohácsi Gabriella SZMK elnök és segítői.

Köszönjük munkájukat, adományaikat!

Ami a kicsik és nagyok szívét örömmel és vára-
kozással tölti el, az a következő ünnep, amely még 
várat magára, a karácsony. Terveink szerint decem-
ber 15-én kerül sor ennek megünneplésére. Fejős 
Lászlóné játékok felajánlásával, Rada Andrea fenyőfa 
felajánlásával fogja szebbé tenni a gyermekek óvodá-
ban töltött napjait.

„Karácsonykor az ember mindig hisz egy kissé a 
csodában, nemcsak te és én, hanem az egész világ, 
az emberiség, amint mondják, hiszen ezért van az 

ünnep, mert nem lehet a csoda nélkül élni.”
Márai Sándor

Áldott békés karácsonyi ünnepeket kívánok 
minden kedves olvasónak magam és a 

Szentmártonkátai Aprajafalva Óvoda dolgozói 
nevében.

Tavaszné Szádvári Mária
óvodapedagógus

Azért, hogy ne sértsük meg a gyülekezési tilal-
mat, de mégis meglegyen az utca és a tér névadó, 
november 20-án délelőtt 11 órakor a szervezők, ün-
nepi előadók és az eseményt archiválók részvételével 
megtörtént a rendezvény.

A Szabó Magda Nagyközségi Könyvtár és Mű-
velődési Házba tervezett fotó és életmű kiállítást a 
koronavírus járvány megszűnte után fogjuk megtar-
tani, ahová várunk majd minden kedves érdeklődőt, 
de ennek időpontját most még nem tudjuk.

Ez a rendezvénysorozat azért jött létre, mert a két 
szervező, Kőszeghy Katalin és Lesti Bertalanné gon-
dolataikból tett következett, támogatói aláírásokat 
gyűjtöttek a faluban, majd kérelmet adtak be Nagy-
községünk Önkormányzatához. Képviselő-testü-
letünk mérlegelte a lehetőségeket, és hozzájárult az 

utca és park névadáshoz, ezzel elismerve Szécsényi 
Erzsébet, nagyközségünk díszpolgárának közösség-
teremtő és hagyományápoló érdemeit.

Ezért köszönöm mindenkinek, aki, bármilyen 
formában segített, hogy Erzsike néni emléke az utó-
kor számára írásos és vizuális formában is megma-
radjon.

A két kis videó és az eddig készített fotók megte-
kintők a Tápió Agora Alapítvány facebook oldalán 
és Lesti Bertalan YouTube elérhetőségén. 
• ht tps://w w w.youtube.com/watch?v=yChp-

N8AYDLY&t=31s
• https://www.youtube.com/watch?v=XOa_ebZ0C-

Po
Lesti Bertalan  

Tápió Agora Alapítvány kurátora
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Tóth Árpád Ferenc 
KARÁCSONYKOR

„Karácsonykor csillag gyúlt ki Betlehem felett. 
Betlehemi istállóban Jézus született. 

Karácsonykor szívetekben 
Legyen szeretet. 

Jézus útján járjatok, 
Mert Istenhez vezet.”   

A Székely József Református Általános Iskola tanulói, nevelőtestülete nevében:

Áldott, békés, szeretetben megélt karácsonyi ünnepeket és egészségben,  
sikerekben gazdag boldog újesztendőt kívánok mindenkinek! 

Simonné Bozsik Anikó intézményvezető

A SZÉKELY JÓZSEF REFORMÁTUS ÁLTALÁNOS ISKOLA HÍREI, ESEMÉNYEI

November hónapban több program és verseny 
zajlott iskolánkban, kicsit másképp ugyan, mint 
ahogy megszoktuk. A hagyománnyá vált Már-
ton-napi rendezvényünk is különbözött a többitől, 
a feladatok teljesítéséről az osztályok videó kisfilmet 
készítettek. A lámpás készítése se maradt el, amellyel 
osztályonként most csak az iskola körül vonultak fel 
tanulóink.  Márton-napi rajzpályázaton elért ered-
mények: 1-2.o. korcsoport: II. Kele Viktória 2.o., III. 
Rózsa Nóra 1.o., 3-4.o. korcsoport: I. Hajnal Leven-
te 3.o., III. Tóth Katalin 4.o., 5-6.o. korcsoport: I. 
Dinya Petra 6.o., II. Szabó Fruzsina 6.o., III. Szabó 
Georgina 5.o., 7-8.o.korcsoport: I. Scsavniczki Nóra 
8.o., II. Pinczel Alina 8.o., III. Bartalos Leila 7.o. Kü-
löndíj: Pinczel Alina 8.o., Pinczel Lehel 2.o. 

Szépen-helyesen író háziversenyünk a magyar 
nyelv napjához kapcsolódott: eredmények felső ta-
gozaton: 5-6. évfolyam: I. helyezett Szegedi Panna 
6.o., II. helyezett Turcsányi Bendegúz 6.o., III. helye-

zett Mizsei Boglárka 5.o., 7-8. évfolyam: I. helyezett 
Scsavniczki Nóra 8.o., II. helyezett Szlancsik Csenge 
8.o., III. helyezett Szántai Tamás 8.o.

Alsó tagozat eredményei:  I. helyezettek osztá-
lyonként: Gyebrovszki Antea, 2. osztályos tanuló, 
Varga Balázs,3.osztályos tanuló, Lisóczki Botond, 4. 
osztályos tanuló.

 Bolyai magyar körzeti csapatverseny ebben a 
tanévben online került megrendezésre. 3. osztály-
ból 6. helyezést ért el a „Négy tudós” csapata: Buús 
Ferenc, Dudás-Budai Gyöngyvirág, Szekeres György, 
Varga Balázs Felső tagozatos csapatok középme-
zőnyben végeztek: 5.osztály: Mizsei Boglárka, Mizsei 
Milán, Mészáros Tamara 7.osztály: László- Sellár 
Maja, Bartalos Leila, Váczi Jázmin, Nagy- Toma 
Hella 8.osztály: Kele Réka, Szlancsik Csenge, Pinczel 
Alina, Varga Vivien.. Gratulálunk a tanulóknak és 
felkészítő tanáraiknak!
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SZENTMÁRTONKÁTAI ARANY JÁNOS ÁLTALÁNOS ISKOLA HÍREI

Novemberi élményeink
Az alsó tagozat életében várva várt alkalom, ami-

kor elkezdődik a Száncsengő programsorozatunk. 
Ennek első állomása a Márton-napi hagyományok-
ról szóló témahét, melyet november 9-13-ig ren-
deztünk meg. A témahéten érdekes feladatokkal, 
játékokkal színesítettük a tanórákat, a szabadidős te-
vékenységeket, melyek Szent Mártonról, időjóslásról, 
Márton-napi lakomákról szóltak. A gyerekek nagy 
örömére voltak, akik libakereső játékot játszottak, 
lámpásokat, liba bábokat készítettek. E témakörhöz 
tartozó dalokkal, körjátékokkal, mesékkel, mondó-
kákkal ismerkedtek a korosztályuknak megfelelően. 

Részt vettünk a Szabó Magda Könyvtár rajzpá-
lyázatán . Az 1.osztályból Agócs Izabella, Diószegi 
Dóra, Gaburi Noémi, Juhász Zsófia, Lesti Luca, Ron-
tó Melissza, Szabó Noémi, a 2.osztályból Bocskai Na-
tália, Diószegi Liliána, Éberhart Karolina, Lőrincz 
László, Lőrincz Péter, Vajda Zselyke, a 3.osztályból 
Ács Izabella, Darázs Liliána, Jámbor Klementina, 
a 4.osztályból Beri Rubina, Czakó Jázmin és Czakó 
Adrienn munkái kerültek megmérettetésre. Nagyon 
szép munkák születtek, büszkék vagyunk a gyere-
kekre.

November 13-án témanappal zártuk a hetet. Fali-
újságot díszítettünk, furfangos interaktív feladatok-
kal mélyítettük a gyerekek tudását.

Szeretnénk, ha jövőre már a szokásos módon sü-
teménykészítő versennyel, táncházzal, lámpás felvo-

nulással, zsíros kenyér partival zárulna ez a hetünk. 
Mindezeket hiányolva, de mégis jó kedvvel, élmé-
nyekkel gazdagodva telt el ez a témahét.

Csatlakoztunk az Európai Hulladékcsökkentési 
Hét programsorozatához november 21-29. között. 
Ezen a héten mind az alsó és mind a felső tagozaton 
tanórai kereten belül felhívtuk a tanulók figyelmét 
a tudatos hulladékgazdálkodásra, a hulladék kelet-
kezésének megelőzésére, a keletkezett mennyiség 
csökkentésére, a termékek újrahasználatára, vala-
mint az anyagok újrahasznosításának fontosságára. 
Figyelemfelhívó plakátokat, ökológiai lábnyomot 
készítettek a tanulók. Kiszámították saját ökológiai 
lábnyomukat, a szelektív hulladékgyűjtéshez kap-
csolódó teszteket, kérdőíveket töltöttek ki, különbö-
ző újrahasznosított hulladékból használati tárgya-
kat, díszeket, játékokat varázsoltak.

Köszönettel tartozunk Szentmártonkáta Nagy-
község Önkormányzatának, hogy iskolánk gazda-
sági bejáratának aszfaltozásával megkönnyítették 
tanulóink számára a kerékpártárolóhoz való eljutást. 
Örömmel tapasztaltuk az intézmény előtti járda ki-
építését is.

Hálásak vagyunk a szülőknek, hogy segítő szán-
dékú alkalmazkodásukkal megkönnyítették az in-
tézmény dolgozóinak munkáját támogatva, bennün-
ket a nevelő-oktató munka folytatásában.

A Szentmártonkátai Arany János Általános 
Iskola vezetősége

Az idei évben iskolánk is részt vett az Európai Di-
áksporthét rendezvényén, és bekerült abba a 300 is-
kolába, amelyek minden feltételnek eleget tettek, így 
60000Ft értékű labdacsomagot kaptak tanulóink. 

1. osztályosaink a Coop Mikulás pályázat nyertesei 
közé kerültek, amelynek a legkisebbek nagyon örül-
tek.  Az országban a legjobb 20 pályamunkát egyéni-
leg díjazták, amelybe református iskolánk kis elsősei 
is bekerültek. Minden gyerek kapott egy Ki a tettes? 
és Torpedó társasjátékot, valamint egy színezőt. 

Bár a Mikulás érkezését nagyon várták az alsó ta-
gozatos tanulók, de sajnos személyesen az idén nem 
látogathatott el az iskolába, a várva várt Mikulás 
csomagok azonban időben megérkeztek. 

November 30-án kezdődött az adventi időszak, 
amelyet református iskolánkban mindig nagyon 
várunk, hiszen együtt készülhetünk karácsonyra, 
Jézus születésének ünnepére. November utolsó nap-
ján már az első gyertyát gyújtottuk az adventi ko-
szorún, és egy-egy adventi verssel hangolódunk a 
karácsonyra.  

A téli szünet előtti utolsó tanítási nap 2020. de-
cember 18. péntek, a szünet utáni első tanítási nap 
2021. január 4. hétfő. 

Lakiné Varga Katalin  
intézményvezető-helyettes
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A közelgő ünnepek alkalmából  
jó egészséget,  

szeretetteljes karácsonyt, 
boldog új évet kívánunk!  

A Szentmártonkátai 
Arany János Általános Iskola 

vezetősége
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